
Protokół nr 7/18 

z dodatkowej XXXIX sesji Rady Gminy Sośno 

z dnia 9 sierpnia 2018 roku 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w sali narad Urzędu Gminy Sośno. 

Obrady trwały od godz.1000 do godz. 1145. W sesji uczestniczyło 14 radnych (nieobecni: Pani 

Anna Jaginiak). 

Ponadto udział wzięli: 

▪ Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński  

▪ Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański  

▪ Skarbnik Gminy Sośno – Pani Elżbieta Romot  

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pod obrady sesji zaproponowany został następujący porządek: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacje: 

- o pracy komisji stałych w okresie między sesjami; 

- informacja o działaniach Wójta Gminy oraz realizacji interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

6. Zgłaszanie interpelacji i wniosków przez radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

8. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

- w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej budżetu gminy; 

- w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej w Przepałkowie i Rogalinie”; 

- w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. „Budowa Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie Sośno”; 

- w sprawie wydania dziennika w formie portalu internetowego, powołania redaktora 

naczelnego i kolegium redakcyjnego.  

 9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

11. Zakończenie obrad.  

 

Przebieg obrad: 

Ad.1. 

Otwarcie obrad.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Wąsik otworzyła i przewodniczyła 

obradom dodatkowej sesji. Powitała Pana Wójta – Leszka Stroińskiego, Panią Skarbnik – 

Elżbietę Romot, Pana Sekretarza – Piotra Dobrzańskiego oraz radnych.  
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Ad.2. 

Stwierdzenie quorum. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik 

poinformowała, że na ustawowy stan Rady tj. 15 radnych – obecnych jest 14 radnych 

(nieobecna radna Pani Anna Jaginiak) i tym samym stwierdziła prawomocność obrad. 

 

Ad.3. 

Wybór sekretarza obrad. 

 

Jednogłośnie wybranym sekretarzem obrad sesji został radny – Pan Mariusz 

Kuszewski. 

 

Ad.4. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

 

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.5. 

Informacje z pracy w okresie między sesjami złożyli kolejno: 

 

- Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych – radna Joanna 

Siódmiak-Niemczewska;  

-Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Ryszard Badziński; 

-Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – radny Józef Opas; 

-Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – radna Wanda Gackowska. 

  Informacje przedstawione przez Przewodniczących Komisji stanowią załączniki 

niniejszego protokołu.  

  W dalszej części Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński, przedstawił 

zgromadzonym, informację o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym od dnia 

22.06.2018 roku do dnia 9.08.2018 roku oraz sposób załatwienia interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Niniejsza informacja została załączona do protokołu. 

Dodatkowo podczas swego wystąpienia poinformował wszystkich zgromadzonych, że 

podpisano umowę odnośnie doposażenia w sprzęt ratownictwa technicznego i medycznego 

OSP Sośno, Sitno oraz Toninek na kwotę w wysokości 56 tys. zł. 

Podkreślał wielokrotnie, że rocznica wydarzenia, która miała miejsce w ubiegłym roku 

w nocy z 11-12 sierpnia nie jest powodem, dla którego warto świętować, gdyż nawałnica 

wywołała największą na terenie Gminy Sośno klęskę żywiołową.  
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W jednej chwili zabrała większości mieszkańcom gminy dorobek ich całego życia 

przekreślając im jednocześnie plany na przyszłość.  

Podkreślił przy tym, że zniszczenia spowodowane nawałnicą były ogromne. Widok 

pozrywanych dachów, nieprzejezdnych dróg, tysiące połamanych jak zapałki drzew w lasach, 

sprawiał, że ludzie przez dłuższy czas nie mogli dojść do siebie.  

Kontynuując wypowiedź wójt podkreślił, iż Gmina Sośno dzięki nawałnicy, stała się jedną 

z najbogatszych gmin w kraju zajmując w rankingu 29 miejsce. Ogromny wpływ miała 

pomoc finansowa i rzeczowa udzielana w szczególności przez inne jednostki samorządu 

terytorialnego oraz różnego rodzaju firmy działające w Polsce.  

Zwrócił uwagę, iż na jednego mieszkańca gminy przypada 7 tys. zł.  

Taki stan rzeczy spowodował, że w przyszłym roku fundusz sołecki przeznaczony na 

realizację różnego rodzaju przedsięwzięć, będzie znacznie większy niż w roku ubiegłym i tym 

samym gmina zostanie zmuszona wydzielić z budżetu około 300 tys. zł.  

W trakcie wystąpienia, wójt poinformował również, iż przyszły rok należeć będzie do 

jednych z cięższych dla Gminy Sośno, gdyż inwestycja polegająca na remoncie i przebudowie 

oczyszczalni ścieków w Wąwelnie, pochłonie ogromne fundusze, które muszą być 

zabezpieczone w budżecie.  

Wójt nadmienił, że dodatkowa XXXIX sesja pozwoli Gminie Sośno zrealizować 

zadania pn.:   

▪ „Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) 

w Gminie Sośno; 

▪ „Przebudowa drogi gminnej w Przepałkowie i Rogalinie”, których koszty wcześniej 

zaplanowane przez gminę, okazały się być wyższe.  

Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński podczas wystąpienia wspomniał też, że 

w dalszym ciągu realizowany jest program usuwania azbestu. Podkreślił, że również dzięki 

nawałnicy spora ilość środków pieniężnych trafiła do mieszkańców gminy, od których 

odebrany został wspomniany wcześniej eternit.  

  Korzystając z okazji podziękował wszystkim za współpracę, przychylność oraz 

za zaangażowanie się w niesienie pomocy osobom poszkodowanym podczas sierpniowej 

nawałnicy.  

Wyrazy uznania złożył pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sośnie, 

jednostkom ratunkowym, wszystkim strażakom z Państwowej Straży Pożarnej i z jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych biorących udział w usuwaniu skutków nawałnicy, sołtysom, 

radnym oraz mieszkańcom gminy, którzy również stanęli na wysokości zadania, okazując 

w chwili próby, solidarność z innymi wspólnotami samorządowymi.  
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Dziękował również licznym Wolontariuszom z całej Polski pracującym na terenie naszej 

gminy.  

Dodatkowo podkreślił, że pomimo tych przeciwności, z optymizmem spoglądamy 

w przyszłość.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Wąsik, także podziękowała wszystkim 

osobom zaangażowanym w niesieniu pomocy poszkodowanym mieszkańcom Gminy Sośno.  

 

Ad.6. 

Zgłaszanie interpelacji i wniosków przez radnych.  

 

  W trakcie posiedzenia radni zgłosili następujące interpelacje: 

 

▪ Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Wanda Gackowska, poruszyła temat 

dróg gminnych pytając się Pana Wójta, czy środki pieniężne przeznaczone na remont dróg 

w Gminie Sośno z Urzędu Wojewódzkiego przekazane będą za pośrednictwem Starostwa 

Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim czy bezpośrednio do Urzędu Gminy Sośno. Dodatkowo 

dopytywała o współfinansowanie naprawiania dróg leśnych przez Państwowe Gospodarstwo 

Leśne Lasy Państwowe.  

Następnie poinformowała wójta o kliku nieprawidłowościach mających miejsce 

w miejscowości Obodowo tj. zgłosiła fakt zarwanej studzienki, zabezpieczonej w sposób 

nieprawidłowy, nieskończonego chodnika (wjazdy na posesje mieszkańców wsi) oraz 

zniszczonych przez sierpniową nawałnicę znaków ostrzegawczych przy placu zabaw.  

Pani Wanda Gackowska apelowała również o zamontowanie lustra na skrzyżowaniu 

w Sośnie, które w wyniku nawałnicy, zostało uszkodzone; brak lutra w chwili obecnej 

utrudnia widoczność podczas wyjazdu. 

 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

 

  Odpowiadając na zgłoszone przez radną interpelacje, jako pierwszy wypowiedział się 

Pan Leszek Stroiński – Wójt Gminy Sośno. Poinformował, iż środki finansowe od Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego, które przeznaczone zostały na remont dróg po nawałnicy 

w Gminie Sośno przekazane będą na podstawie wcześniej wręczonej promesy, bezpośrednio 

na konto Urzędu Gminy Sośno.  

  Wójt zapewnił, że wspomniane przez radną znaki ostrzegawcze będą ponownie 

umieszczane przez Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim; apelował jednocześnie 

o cierpliwość.  
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  Zaznaczył też, że Powiat Sępoleński zaciągnął potężny kredyt, gdyż oferty 

przetargowe na remont dróg okazały się być znacznie wyższe od puli środków posiadanych 

przez powiat. 

Następnie nadmienił, iż priorytetem dla Powiatu Sępoleńskiego w chwili obecnej jest 

konieczność rozliczenia do końca roku rządowej dotacji, którą w najgorszym przypadku 

trzeba będzie zwrócić.  

  Następnie oznajmił, iż Sołtys Obodowa – Pan Tomasz Łysek, w sprawie 

nieskończonych wjazdów oraz zarwanej studzienki, kontaktować miał się z Panem Edwinem 

Eckertem – Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim.  

  Odpowiadając na kolejną interpelację Pani Radnej Gminy Sośno odnośnie Lasów 

Państwowych, wójt podkreślił, że jest zapewnienie, iż w momencie zakończenia wywożenia 

drewna z lasów, drogi zostaną naprawiane.  

  Dopełniając odpowiedź Pana Wójta, Radny Gminy Sośno – Pan Mariusz Kuszewski, 

poinformował zgromadzonych, iż Lasy Państwowe, co roku do Skarbu Państwa przekazują 

2% dochodu. Po 2018 roku starosta Powiatu Sępoleńskiego składać będzie wniosek na 

uzyskanie pieniędzy z Krajowego Funduszu Odbudowy Dróg Lokalnych.  

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwał: 

 

– w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Skarbnik Gminy Sośno – Pani Elżbieta Romot, w trakcie omawiania projektu uchwały 

poinformowała, że zakończyły się negocjacje odnośnie inwestycji pod nazwą „Przebudowa 

i rozbudowa wraz z ociepleniem części budynku będącego świetlicą wiejską w Toninku”. 

W efekcie negocjacji wykonawca zażądał większą kwotę niż Gmina Sośno zaplanowała 

w budżecie i tym samym, aby zrealizować inwestycję dołożyć należy 33 tys. zł. 

Następnie dopowiedziała, iż dzięki dotacji z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 

40.000 zł, o którą starał się Wójt Gminy Sośno oraz środków pieniężnych z budżetu gminy – 

w kwocie 55.000 zł, dokonano wprowadzenia dotacji pn. „Kujawsko-Pomorska Mała 

Infrastruktura Sportowa”. Boisko sportowe wykonane zostanie przy świetlicy wiejskiej 

w Wąwelnie. Ponadto poinformowała, że najlepiej sporządzony wniosek należał do Gminy 

Sośno i tym samym zdobywając pierwsze miejsce w rankingu samorządów lokalnych, 

uzyskał najwyższą notę przyznającą gminie dofinansowanie.  

Dodatkowo zakomunikowała, iż do budżetu wprowadzono nowe zadanie polegające 

na adaptacji pomieszczeń garażu remizy OSP na bibliotekę oraz remoncie świetlicy wiejskiej, 

o które Wielowicz starał się od lat; sołectwo wyraziło też zgodę na sprzedaż gruntów 
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o powierzchni około 5 ha za kwotę blisko 270 tys. zł. Dodała również, że wspomniana 

inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku, a w związku z zaplanowanym 

przedsięwzięciem, dnia 10 sierpnia 2018 roku ogłoszony zostanie przetarg.  

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik w wyniku braku uwag do 

projektu uchwały poddała ją pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr XXXIX/261/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

– w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej budżetu gminy 

Po przedstawieniu treści uchwały 14 radnych zdecydowało jednogłośnie o odstąpieniu 

od odczytywania treści obszernego uzasadnienia w/w uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 13 radnych obecnych 

w sali narad.  

Uchwała Nr XXXIX/262/18 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej budżetu gminy stanowi załącznik do protokołu. 

 

– w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej w Przepałkowie i Rogalinie” 

Podczas przedstawiania uchwały, Pani Wanda Gackowska dopytywała się, jakie 

odcinki dróg obejmuje przebudowa dróg.  

Wójt wytłumaczył radnej, że remont drogi w Przepałkowie obejmuje odcinek od drogi 

krajowej w kierunku hydroforni o długości ok 1 km, natomiast w Rogalinie ok. 1,9 km na 

odcinku Rogalin – Dębowiec do skrzyżowania z drogą powiatową w kierunku Wąwelna.  

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik z uwagi na brak dalszych 

pytań do projektu uchwały poddała pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr XXXIX/263/18 w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej w Przepałkowie i Rogalinie” stanowi załącznik do protokołu.  

 

– w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. „Budowa Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie Sośno” 
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Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 14 radnych obecnych 

w sali narad. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr XXXIX/264/18 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. 

„Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie 

Sośno” stanowi załącznik do protokołu.  

 

Treść ostatniej uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański: 

– w sprawie wydania dziennika w formie portalu internetowego, powołania redaktora 

naczelnego i kolegium redakcyjnego 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik z uwagi na brak uwag do 

projektu uchwały poddała pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych obecnych na sali narad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr XXXIX/265/18 w sprawie wydania dziennika w formie portalu internetowego, 

powołania redaktora naczelnego i kolegium redakcyjnego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.9. 

Wolne wnioski i zapytania: 

 

  Korzystając z okazji Wójt Gminy Sośno podkreślił, że obecny rok jest trudnym 

okresem dla Urzędu Gminy Sośno, gdyż boryka się z ogromnym odpływem pięciu 

doświadczonych pracowników w związku z przejściem tych osób na emeryturę, Wierzy 

jednak, że w wyniku rozstrzygnięcia dwóch najbliższych konkursów tj. na stanowisko obsługi 

Rady Gminy i Wydziału Oświaty Samorządowej, wybrane zostaną osoby, które godnie zastępując 

swoich poprzedników, kierować się będą najważniejszą i podstawową zasadą, jaką jest uczciwość 

w pracy.  

  Dodatkowo wspomniał o pracy komisji ds. szacowania szkód w gospodarstwach rolnych 

i działach specjalnych produkcji rolnej, w których wystąpiły szkody spowodowane przez suszę, 

informując, iż na dzień 8 sierpnia 2018 roku sporządzone zostało 188 protokołów. Podkreślił, że 

do każdego wniosku należy podejść w sposób indywidualny, czego skutkiem jest fakt, iż 

wszystko wydłuża się w czasie. Zwrócił także uwagę, że komisja ds. szacowania strat 

w rolnictwie do 11 września 2018 roku ma czas na przedłożenie protokołów do Urzędu 

Wojewódzkiego w Bydgoszczy.  

 

Ad. 10. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

 

Nie było potrzeby udzielania odpowiedzi. 
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Ad. 11. 

Zakończenie obrad 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poinformowała, 

iż otrzymała odpowiedź od Dyrektora Biura Ministra Infrastruktury na pismo w sprawie 

zwiększenia pomocy finansowej na przebudowę dróg w powiecie sępoleńskim, 

powiadamiając jednocześnie, iż skan pisma przekazano radnym drogą elektroniczną.  

  Wówczas Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański, przypomniał radnym, iż 

dwa miesiące przed końcem kadencji należy Przewodniczącej Rady Gminy Sośno złożyć 

oświadczenia majątkowe.  

  W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pani Krystyna Wąsik zamknęła 

posiedzenie, przypominając, iż kolejna sesja odbędzie się (zgodnie z planem) 13 września 

2018 roku, której głównym tematem będzie funkcjonowanie szkół i przedszkola. 

 

 

 

 

Sekretarz obrad:     Przewodnicząca Rady Gminy: 

 

Mariusz Kuszewski      Krystyna Wąsik 

 

 

 

Protokolant: Agnieszka Daniluk 

 

 

 

 


